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\\\ MILANÓWEK/GRODZISK MAZ.

W piątek, 12 sierpnia  
przed Sądem Rejonowym 
odbył się protest 
zorganizowany przez partię 
Zielonych. W tym dniu 
wyznaczono termin rozprawy, 
dotyczącej nielegalnej 
wycinki 67 drzew w centrum 
Milanówka. Rozprawa została 
odwołana z powodu  
nieobecności sędziego.

D emonstracja, związana z nielegal-
ną wycinką w centrum Milanówka 

67 drzew, odbyła się przy dźwiękach 
piły mechanicznej, którą ten las po-
środku miasta został zniszczony. Udział 
w demonstracji wzięło około 30 osób, 
przede wszystkim przedstawicieli par-
tii Zielonych Grodzisk i proekologicz-
nego Stowarzyszenia Musszelka z Mi-
lanówka, a także mieszkańców miasta. 

\\\   Historia nielegalnej  
wycinki drzew

– Przypomnę, jak to było: w bia-
ły dzień, na terenie chronionej przez 
konserwatora części miasta, 250 m od 
siedziby Straży Miejskiej, w obecności 
policji i na oczach świadków, w tym 

radnych miejskich, którzy apelowali o 
wstrzymanie wycinki, w ciągu sześciu 
godzin wycięto 67 dużych, zdrowych i 
cennych drzew – powiedział, otwiera-
jąc demonstracje, wiceprzewodniczący 
Zielonych Mirosław Kaznowski.

To była zbrodnia

Protest przed Sądem Rejonowym zgromadził ok. 30 osób, w tym przedstawicieli 
Zielonych i mieszkańców miastaRuszyły prace 

przy stawie

Staw zostanie gruntownie oczyszczony
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\\\ BRWINÓW

Rozpoczęły się prace 
związane z pierwszej etapem 
rewitalizacji stawu w parku 
miejskim w Brwinowie. 
Działania mają potrwać  
do końca października.

S tan zbiornika nie jest najlepszy. 
Staw wymaga konkretnego oczysz-

czenia. Na taki krok zdecydował się 
brwinowski magistrat, który przepro-

wadził postępowanie przetargowe i 
wyłonił wykonawcę. Uporządkowa-
nie stawu to koszt blisko 500 tysięcy 
złotych.

Przede wszystkim staw zostanie 
oczyszczony z zalegającego na dnie osa-
du, bez usuwania wody. Konieczne jest 
zastosowanie specjalnej metody, która 
pozwoli uniknąć uszkodzenia zbiorni-
ka. Osad zostanie wykorzystany jako 
naturalny nawóz dla roślin w ogrodzie 
botanicznym i w innych miejscach zie-
leni na terenie gminy Brwinów. 

Coraz bliżej budowy 
nowej siedziby OSP

Wizualizacja nowej siedziby OSP

\\\ MILANÓWEK
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

W przyszłym roku Szpital 
Zachodni w Grodzisku 
Mazowieckim będzie 
dysponował nową salą 
operacyjną, która umożliwi 
przeprowadzanie ponad  
1000 operacji rocznie więcej.  
W 2023 roku zostanie  
otwarte również lądowisko  
dla helikopterów.

W ładze powiatu grodziskiego 
otrzymały właśnie dofinanso-

wanie w wysokości 1 mln zł na rozbu-
dowę bloku operacyjnego w Szpitalu 
Zachodnim, a konkretnie na budowę 
dodatkowej sali operacyjnej. Zdaniem 
starosty grodziskiego Marka Wieżbi-
ckiego, jest to inwestycja niezwykle 
potrzebna w czasie po pandemii, kiedy 
służba zdrowia ma zaległości w rea-

lizacji procedur zdrowotnych. 1 mln 
zł to co prawda tylko część inwestycji 
szacowanej na ponad 4 mln zł, jednak 
jest to znaczna pomoc w jej realizacji. 

\\\   Piąta sala operacyjna
Dziś Centralny Blok Operacyjny w 

grodziskim szpitalu to cztery sale, na 
których przeprowadzane są zabiegi i 
operacje neurochirurgiczne, ortope-
dyczne, itp. Rocznie wykonuje się ich 
ponad 7 tysięcy. – Dzięki dodatkowej, 
nowocześnie wyposażonej sali, szpi-
tal będzie mógł przeprowadzać ponad 
tysiąc operacji rocznie więcej – powie-
dział zastępca dyrektora ds. admini-
stracyjnych mgr Antoni Szurgociński. 
– O tym, jak sala będzie wyposażona, 
za wcześnie dziś mówić. Wkrótce 
zostanie zorganizowany przetarg 

na realizacje tej inwestycji – dodał  
wicedyrektor. 

Wiadomo jednak już dziś, że po 
uruchomieniu dodatkowej sali nie tyl-
ko wzrosną możliwości działania dla 
lekarzy chirurgów i kadry pielęgniar-
skiej, ale także łatwiej będzie zacho-
wać reżim pandemiczny. W związku 
z otwarciem dodatkowej sali, a więc 
zwiększeniem liczby operacji i zabie-
gów wzrośnie także zatrudnienie ka-
dry medycznej, w tym pielęgniarskiej, 
o około dziesięć osób. 

\\\   Nowa sala  
i pacjenci transportowani  
helikopterami 

Niedawno został rozstrzygnięty 
przetarg na budowę lądowiska dla he-
likopterów przy Oddziale Ratunkowym 
Szpitala. Rozpocznie się więc realizacja 
inwestycji, o którą dyrekcja zabiegała 
kilkanaście lat. 

Gdy lądowisko ruszy, czyli już w 
przyszłym roku, zwiększą się moż-
liwości ratowania ludzkiego życia i 
zdrowia w tej placówce. Przecież dla 
pacjenta z udarem czy zawałem, a także 
dla ofiar wypadków komunikacyjnych, 
czas dotarcia do lekarza ma  kluczowe 
znaczenie – decyduje o tym, czy wygra 
walkę o życie. Dodatkowa sala jest więc 
potrzebna także po to, aby można było 
udzielić natychmiastowej pomocy pa-
cjentom, którzy trafią do szpitala heli-
kopterem Pogotowia Lotniczego w sta-
nie bezpośredniego zagrożenia zdro-
wia lub życia. Również szpital będzie 
mógł wysłać helikopterem pacjentów 
wymagających pilnej interwencji me-
dycznej do specjalistycznych ośrodków. 

Beata Pawłowicz

Nowa sala operacyjna 
i lądowisko 
dla helikopterów 
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\\\ MICHAŁOWICE/NADARZYN

Dofinansowania dla gmin 
Nadarzyn i Michałowice. 
Samorządy dostały  
po 2 miliony złotych  
na budowę Zespołu Usług 
Medycznych w Nadarzynie 
oraz Centrum Inicjatyw 
Kulturalnych w Komorowie.

Samorządy otrzymały wsparcie z 
budżetu województwa mazowie-

ckiego. W ubiegłym tygodniu odbyło 
się uroczyste podpisanie umów i prze-
kazanie czeków. Z pewnością środki 
są cennym wsparciem na drodze do 
realizacji istotnych przedsięwzięć w 
Nadarzynie i w Komorowie.

Na parkingu „Parkuj i Jedź” przy 
ul. Granicznej w Nadarzynie powstaje 
nowa przychodnia. Prace postępują, 
o czym informowaliśmy w poprzed-
nim wydaniu Przeglądu Regionalnego. 
Całkowity koszt przedsięwzięcia to 
blisko 21 milionów złotych. Z budżetu 
Mazowsza gmina otrzymała 2 miliony 
złotych.

Zespół Usług Medycznych będzie 
nowoczesną i funkcjonalną placówką, 
w której zostaną wykorzystane takie 
elementy jak oświetlenie LED i instala-
cja fotowoltaiczna. Zaplanowano rów-
nież 46 miejsc postojowych, w tym 9 
dla osób z niepełnosprawnościami oraz 
stanowiska dla karetek. Lokalizacja 

przychodni ma zagwarantować miesz-
kańcom łatwy i komfortowy dojazd do 
korzystania z usług medycznych.

\\\   Wsparcie budowy CIK
W 2023 roku mieszkańcy Komoro-

wa mają doczekać się CIK, które stanie 
na placu Markowiczów. – Centrum Ini-
cjatyw Kulturalnych ma szansę pełnić 
funkcję jednej z gminnych instytucji 
kultury. Zlokalizowanie inwestycji w 
Komorowie wpisuje się w historię i 
ducha tej miejscowości. Komorów był 
i jest miejscem zamieszkania dla wielu 
artystów, ludzi kultury i sztuki. Co waż-
ne, beneficjentami CIK będą wszyscy 
mieszkańcy gminy Michałowice – wy-
jaśnia wójt gminy Michałowice Małgo-
rzata Pachecka.

Koszt inwestycji związanej z po-
wstaniem CIK określono na 11,5 mln 

zł. Gmina Michałowice pozyskała 2 
mln zł. Parterowy budynek ma mieć 
powierzchnię ponad 1080 mkw. Do 
dyspozycji mieszkańców będą: ogólno-
dostępny hol, sala wielofunkcyjna, sale 
ćwiczeń ruchowych, sala warsztatowa 
oraz sala projekcyjna. Zaplanowano 
również kawiarnię z zapleczem bufe-
towym, sanitariaty, szatnie i pomiesz-
czenia biurowe.

\\\   Środki dla Grodziska
Warto również wspomnieć o dofi-

nansowaniach dla Grodziska Mazowie-
ckiego. Gmina otrzymała 2,5 miliona 
złotych na budowę budynku strażnicy 
OSP. Kolejne wsparcie wynosi 1 milion 
złotych z przeznaczeniem na salę ope-
racyjną w Szpitalu Zachodnim.

Artur Szpuda

Dostali po 2 miliony

Beneficjentami CIK będą wszyscy mieszkańcy gminy Michałowice
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Tym samym w żaden sposób nie bę-
dzie on uciążliwy dla środowiska. Jed-
nocześnie warto podkreślić, że wiosną 
pobrano próbki osadu, które poddano 
analizie na obecność takich substancji 
jak: arsen, kadm, rtęć, ołów. Podczas 

badań nie stwierdzono przekroczenia 
parametrów. W pierwszym etapie re-
witalizacji stawu planowane jest rów-
nież usunięcie powalonych drzew i 
gałęzi. Z kolei brzegi zbiornika zostaną 
utwardzone. Zaplanowano także nasa-
dzenia roślin wodnych oraz wykonanie 
naturalnych zejść do stawu. W zbior-

niku zostanie zamontowany aerator, 
umożliwiający napowietrzanie wody.

\\\   Zwiększenie  
atrakcyjności

Rewitalizacja stawu to krok w 
kierunku uporządkowania terenu i 
zwiększenia atrakcyjności całego par-
ku. Dzięki prowadzonym pracom zyska 
całe otoczenie. W ostatnich latach park 
miejski przeszedł metamorfozę i jest 
chętnie odwiedzany przez mieszkań-
ców i przyjezdnych. Uporządkowanie 
i oczyszczenie stawu pozwoli na za-
pewnienie odpowiednich warunków 
do wypoczynku.

Należy dodać, że nieopodal znajdu-
je się odrestaurowany i udostępniony 
w czerwcu Brwinowski Pałac Kultury 
oraz ogród botaniczny. 

Obiekt stał się siedzibą Gminnego 
Ośrodka Kultury „Okej”. Budynek został 
wyposażony w pracownie, w których 
odbywają się zajęcia. 

Z kolei ogród botaniczny łączy 
funkcje edukacyjno-przyrodnicze i 
oferuje wiele atrakcji. Są tam między 
innymi piaskownica archeologiczna, 
tor przeszkód, domki dla owadów oraz 
liczne rośliny.

Artur Szpuda

Ruszyły prace przy stawie

W pierwszym etapie 
rewitalizacji stawu 

planowane jest również 
usunięcie powalonych 

drzew i gałęzi

dokończenie  
ze str. 1
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\\\ MILANÓWEK

Do drugiego przetargu  
na budowę nowej siedziby OSP 
przystąpiło tylko konsorcjum 
miejskiej spółki z prywatnym 
podmiotem gospodarczym. 
Aby inwestycja mogła 
powstać, miastu brakuje  
2,5 mln złotych. Po 22 sierpnia 
radni podejmą decyzje,  
czy na ten cel przeznaczyć 
takie środki.

P ierwszy przetarg dowiódł, że koszt 
inwestycji jest większy niż przewi-

dywany. Burmistrz Piotr Remiszewski 
pozyskał na ten cel ponad 13 mln zł. 
W majowym przetargu okazało się, że 
oferty opiewają na ok. 22 mln zł. Z tego 
powodu miasto zdecydowało, że no-
wa siedziba OSP będzie, w porównaniu 
z pierwotnym założeniem, o ok 500 
mkw. mniejsza. Drugi, sierpniowy prze-
targ pokazał, że za mniej niż 16 mln zł, 
nie da się tej inwestycji przeprowadzić. 
Na tyle opiewa jedyna złożona oferta.

\\\   Centrum bezpieczeństwa 
Nowa siedziba OSP, która ma być 

swoistym centrum bezpieczeństwa 
Milanówka, gdyż ma się w niej mieścić 
także Straż Miejska i Stacja Pogotowia 
Medycznego, to ważna dla miasta in-
westycja. Gdy urzędnicy sprawdzą, czy 
złożona oferta spełnia formalne wa-
runki, miasto będzie chciało podpisać 
umowę. – Inwestycja ma być wykonana 
w formule ,,zaprojektuj i wybuduj”, co 
zmniejsza koszty, bo ten sam wykonaw-
ca robi projekt i go realizuje – wyjaśnia 
wiceburmistrz Marcin Bąk. – Jednak 
podpisanie umowy wymaga zgody Ra-
dy Miasta na dołożenie do inwestycji 
2,5 mln zł – dodaje. 

Posiedzenie Rady Miasta, na któ-
rym taka decyzja może zapaść, ma 
odbyć się po 22 sierpnia. Jaka ona bę-
dzie? Zdaniem wiceburmistrza Marci-
na Bąka, miasto takie jak Milanówek, 
powinno dołożyć brakującą sumę. 
Zwłaszcza, że stanowi ona niewielką 
część inwestycji, która jest konieczna, 
gdyż obecna siedziba OSP nie będzie 
wkrótce nadawać się do użytku. 

– Nie mogę mówić w imieniu ca-
łej rady, ale chciałbym, aby Milanówek 
miał nową siedzibę OSP, dostosowaną 
do naszych potrzeb i możliwości – mó-
wi przewodniczący Rady Miasta Piotr 
Napłoszek. – Natomiast w mojej opinii, 
takiej inwestycji nie powinna realizo-
wać miejska spółka, zajmująca się wo-
dociągami i kanalizacją. Mam poważne 
obawy, że wpłynie to negatywnie na 
kondycję finansową spółki. Dodatkowo 
brakujące 2,5 mln zł trzeba zabrać z in-
nej inwestycji, rezygnując z jej realizacji 
albo po raz kolejny zwiększyć zadłuże-
nie. To są trudne decyzje – dodał.

Oferta jest ważna 30 dni, ale ten 
termin może zostać przedłużony o ko-
lejny miesiąc. Milanówek ma więc czas 
do początku października na podjęcie 
decyzji.

Beata Pawłowicz

– Nie akceptujemy „patodewelo-
perskich” praktyk i oczekujemy suro-
wych kar dla przestępców ekologicz-
nych – dodał. 

Jak mogło dojść do tej „rzezi drzew”, 
jak nazywają to zdarzenie mieszkańcy, 
skoro obszar, z którego zniknęło pra-
wie pół hektara drzew, jest wpisany 
do miejscowego planu zagospodaro-
wania jako las? Wyjaśnienia domagają 
się protestujący i mieszkańcy. Czy win-
ni ewentualnych zaniedbań poniosą  
karę?

Zapewne niedługo będzie to jasne. 
Bo też w trakcie prowadzenia postępo-
wania o wycinkę, prokuratura doszła 
do wniosku, że zaszło uzasadnione po-
dejrzenie niedopełnienia obowiązków 
przez funkcjonariuszy policji i straży 
miejskiej. Z tego powodu materiały 
dotyczące tego wątku sprawy, zostały 
wyłączone z postępowania o wycinkę i 
przekazane do Prokuratury Okręgowej, 
celem przeprowadzenia postępowania. 
Jakie decyzje podejmie Prokuratura 
Okręgowa? Dziś nie wiadomo. 

\\\   Zanim będzie kolejne  
posiedzenie sądu

Akt oskarżenia przeciwko Łuka-
szowi M. o czyn z art. 181§1 kk., czyli 
o spowodowanie zniszczeń w przyro-
dzie, które podlega karze pozbawie-
nia wolności od 3 miesięcy do lat 5, 
Prokuratura Rejonowa skierowała do 

sądu już w listopadzie ubiegłego roku. 
Podczas pierwszego posiedzenia sądu 
w maju tego roku, oskarżony złożył 
wniosek o umorzenie sprawy. Dziś sąd 
miał podjąć decyzję, czy przychyli się 
do wniosku czy może zasądzi działanie 
zmierzające do odbudowy zdewasto-
wanej zieleni, czego domagają się Zielo-
ni? Jaka będzie decyzja sądu? Dowiemy 
się zapewne na posiedzeniu, o terminie 
którego strony zostaną dopiero poin-
formowane. 

Czas oczekiwania na nowy termin 
rozprawy Zieloni oraz prawnik repre-
zentujący miasto, chcą wykorzystać na 
merytoryczne przygotowanie się do 
odpowiedzi na wniosek o umorzenie. 
Zdaniem adwokata, Bartosza Powi-
krowskiego, wniosek ten nie wydaje 

się merytorycznie zasadny. Obecna w 
sądzie prokurator Krystyna Paszek z 
Prokuratury Rejonowej w Grodzisku 
Mazowieckim, zapewniła, że pro-
kuratura będzie walczyć o skazanie 
oskarżonego o nielegalną wycinkę. 
Akt oskarżenia został oparty na opinii 
biegłego, a wniosek o umorzenie nie 
ma, zdaniem prokurator Paszek, uza-
sadnienia prawnego. 

Na kolejnym posiedzeniu sąd tak-
że zajmie stanowisko w sprawie zgło-
szenia się przez Fundację Musszelka i 
Polskie Stowarzyszenie Ekologiczne, 
jako strony w postępowaniu sądowym. 
Jeśli sąd wyrazi zgodę, ekolodzy będą 
mogli wziąć czynny udział w postępo-
waniu. Mecenas, reprezentujący mia-
sto zapewnił, że przychyli się do tego 
wniosku.  

\\\   Mieszkańcy płakali  
nad pniami  
wyciętych drzew

– Sprawa rzezi drzew w Milanówku 
musi zostać wyjaśniona, by taka sytua-
cja nigdy się nie powtórzyła – mówił 
Mirosław Kaznowski. Zieloni domagają 
się także przywrócenia działki do stanu 
pierwotnego i wydania zakazu zmian 
w MPZP do momentu kiedy nowo po-
sadzone drzewa wrócą do rozmiarów 
sprzed wycinki.  

– Drzewa, które wycięto, rosły w 
centrum miasta, przy ruchliwej ulicy 
i wiadukcie. Pokrywały prawie pół 
hektara, czyli produkowały dziennie 
ok. 300 kg tlenu, a wiec tyle, ile potrze-
ba tysiącu osób – powiedziała Joanna 

Miś-Skrzypczak z lokalnej organizacji 
pozarządowej Musszelka. – Drzewa 
przeciwdziałały tworzeniu się w cen-
trum miasta wyspy ciepła, co pozwa-
lało zredukować temperaturę nawet 
o 8 st. C! W tej liczbie drzewa mogły 
wyłapywać rocznie nawet 1500 kg 
dwutlenku węgla – dodała.

Jak można te szkodę naprawić? Nie 
można. To czego oczekują ekolodzy, to 
nakazanie oskarżonemu nasadzenie 
terenu dużymi drzewami w liczbie tych 
wyciętych. A także zobowiązanie go do 
tego, aby przez pięć lat, a więc do czasu 
aż się ukorzenią, był zmuszony je pie-
lęgnować. 

– Milanowska masakra piłą me-
chaniczną była największą zbrodnią na 
środowisku w historii naszego miasta. 
W czasie kryzysu klimatycznego niepo-
trzebne wycięcie jednego drzewa jest 
zbrodnią. Ktoś musi ponieść odpowie-
dzialność za samowolne zniszczenie 
całego lasu – komentuje nielegalne wy-
cięcie drzew Joanna Miś-Skrzypczak.

Obecny tego dnia w sądzie pełno-
mocnik oskarżonego Łukasza M., od-
mówił komentarza.

Beata Pawłowicz

Coraz bliżej budowy 
nowej siedziby OSP

To była zbrodnia

Wycięto drzewa, które stanowiły zieloną wyspę pośrodku miasta

Nie oszczędzono nawet drzew  
z budkami dla ptaków

W trakcie prowadzenia 
postępowania o wycinkę, 

prokuratura doszła 
do wniosku, że zaszło 

uzasadnione podejrzenie 
niedopełnienia 

obowiązków przez 
funkcjonariuszy policji  

i straży miejskiej

Stara siedziba OSP ma zamienić się  
w centrum bezpieczeństwa.  
Ten projekt rozpala emocje  
mieszkańców
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Zgodnie z art. 10 § 1 i art. 61 § 4 kodeksu postępowania administracyjnego (Dz.U.2021.735 t.j.) oraz art. 11d ust. 5 
ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. - o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 
publicznych (Dz.U.2022.176 ) Zawiadamiam o wszczęciu postępowania administracyjnego w dniu 21.07.2022 r.  
na wniosek Inwestora – Burmistrza Grodziska Mazowieckiego, w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację 
inwestycji drogowej polegającej na: „Budowie ulicy Cieszyńskiej wraz z infrastrukturą, odcinkiem jej nowego 
przebiegu oraz połączeniem z ulicą Chrzanowską”. 
Wykaz działek objętych inwestycją: Obręb 140504_4, 0004, dz.  nr ew.: 37/1, 25/5, Obręb 140504_4, 0005,  
dz. nr ew.: 8/2 (8/3, 8/4), 7/3, 9/1, 1, 74, 2, 4/3, 4/4, 4/6, 5/2, 5/4, 6/3, 6/4, 6/5, 7/3, 9/2, 8/2, Obręb 140504_4, 0006,  
dz. nr ew.: 1, 2/1, 2/4, Obręb 140504_5, 0004 Chrzanów Duży, dz. nr ew: 201/5 (201/7, 201/6), 240/21 (240/25, 
240/24), 240/20 (240/22, 240/23), 240/14  (240/27, 240/26), 240/3, 240/10, 240/18, 273/1, 240/17, 201/3, 201/4, 
196/3, 196/4, 179/1, 178/4, 240/19.
Nieruchomości, z których korzystanie będzie ograniczone, na których ustala się obowiązek dokonania przebudowy 
sieci: Obręb 140504_5, 0004 Chrzanów Duży,  dz. nr ew: 273/1, 178/4, 240/24 (240/21- nr dz. przed podziałem), 
240/26 (240/14 – nr działki przed podziałem), 201/6 (201/5 – nr dz. przed podziałem), 240/17, 201/3, 201/4, 196/3, 
196/4, Obręb 140504_4, 0004, dz. nr ew.: 37/1, 25/5,  Obręb 140504_4, 0005 , dz. nr ew.: 74, 2, 4/3, 4/4, 4/6, 5/2, 
5/4, 6/3, 6/4, 6/5, 9/2, 8/2, Obręb 140504_4, 0006 , dz. nr ew.: 2/4 *8/3 – nr ew. działki po projektowanym podziale  
do przejęcia na rzecz Gminy Grodzisk Mazowiecki lub nr ew. działki do przejęcia w całości na rzecz Gminy Grodzisk 
Mazowiecki. Pouczenie Uwagi i wnioski dotyczące przedmiotowej sprawy należy zgłaszać w terminie 14 dni od daty 
podania niniejszej informacji do publicznej wiadomości w siedzibie Starostwa Powiatu Grodziskiego w Wydziale 
Architektoniczno-Budowlanym (Grodzisk Mazowiecki, ul. Daleka 11A pok. 308).

OBWIESZCZENIE STAROSTY GRODZISKIEGO

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Kampania „Alfabet dobrych 
manier – bądź życzliwy 
i kulturalny podróżując 
środkami transportu 
publicznego”, rozpoczęła 
się 8 sierpnia w wagonach 
Warszawskiej Kolei 
Dojazdowej. Pomysł podsunęli 
sami podróżni, skarżąc się  
na różne zachowania,  
z którymi spotkali się  
podczas podróży.

A lfabet dobrych manier ma zwra-
cać uwagę pasażerów na to, jak 

ważne jest życzliwe i kulturalne zacho-
wanie w czasie podróży popularną wu-
kadką. Plansze, które są wyświetlane 
na monitorach LCD w pociągach, mają 
przybliżyć zachowania, których należy 
unikać. Powstały w oparciu o wyniki 
badań ankietowych. Przedstawiają po-

stawy, które zdaniem ankietowanych 
najczęściej przeszkadzają w tym, aby 
podróż odbywała się w miłej i komfor-
towej atmosferze. 

\\\   Ankiety i plansze
Badania ankietowe WKD prowa-

dziła od 3 lutego do 31 marca. Ich celem 
było poznanie opinii podróżnych na te-
mat zachowań współpasażerów, które 
uważają za uciążliwe. Ankietowani naj-

częściej wskazywali na: głośne rozmo-
wy, brak higieny osobistej, blokowanie 
drzwi, spożywanie jedzenia i napojów, 
niezakrywanie ust i nosa podczas kasz-
lu czy kichania. 

Na podstawie otrzymanych wy-
ników zostało przygotowanych 14 
plansz, które mają promować zasady 
kulturalnego podróżowania. Ich emisja 

ma wpłynąć na zmianę postaw osób 
postępujących niewłaściwie podczas 
podróży WKD. Kampania wydaje się 
niezwykle ważną, gdyż podróże tym 
popularnym środkiem transportu, dla 
wielu mieszkańców Mazowsza są co-
dziennością. WKD dojeżdżają do pracy, 
szkoły, na zakupy czy wypoczynek. – 
Komfortowa podróż, to nie tylko no-
woczesne oraz wygodne pociągi, ale 
również kulturalne zachowanie współ-
pasażerów. Stąd pomysł na kampanię 
– powiedział Tomasz Tretter, członek 
zarządu WKD.

Beata Pawłowicz 

Dobre maniery w WKD

Jesteśmy, tak przyzwyczajeni do komórek, że możemy się zapomnieć  
i uprzykrzyć komuś innemu podróż 

Komfortowa podróż,  
to nie tylko nowoczesne 

oraz wygodne 
pociągi, ale również 

kulturalne zachowanie 
współpasażerów

\\\ PRUSZKÓW

Mieszkańcy Pruszkowa mogą 
korzystać z bezpłatnych 
aplikacji ułatwiających 
codzienne życie.

A plikacje internetowe to nie tyl-
ko gry i zabawa, to również na-

rzędzia ułatwiające codzienne życie. 
Mieszkańcy Pruszkowa mają aż siedem 
dedykowanych narzędzi interneto-
wych, z których można korzystać na co 
dzień. Większość z nich można znaleźć 
na stronie www.pruszkow.pl.

Eco Harmonogram – to aplikacja, 
dzięki której wiemy, kiedy i jakie śmieci 
zostaną odebrane spod naszego adre-
su. Sprawdzić tam można również ter-
miny płatności, w jakich porach czynny 
jest PSZOK, a także uzyskać wiedzę na 
temat właściwej segregacji odpadów.  

e-płatności – to szybki i prosty 
sposób na uregulowanie należności 
dotyczących m.in. ochrony środowiska, 
polityki społecznej, odpadów komunal-
nych, a nawet opłat skarbowych.

 4Parents – to narzędzie służące 
ewidencjonowaniu obecności dzieci 
w przedszkolu. Posługując się aplika-
cją 4parents.pl rodzice mają dostęp do 

ogłoszeń i wiadomości, wgląd do histo-
rii pobytu oraz możliwość uiszczenia 
opłat za przedszkole.

Aktywne Miasta – dzięki tej apli-
kacji można dołączyć do sportowej ry-
walizacji i skorzystać z takich progra-

mów jak Rowerowa Stolica Polski czy 
Wakacyjne Wyzwanie Dla Aktywnych 
– Pruszków 2022.

Licznik drzew i krzewów – to na-
rzędzie stworzone dla miłośników zie-
leni miejskiej. Jeśli ktoś zasadził drze-
wo lub krzew, może dzięki tej aplikacji 
zgłosić swoje nasadzenie.

jakdojade.pl – już nie trzeba się 
martwić o rozkłady jazdy, połączenia 
i trasy dojazdu. Dzięki tej aplikacji 
podróżujący komunikacją miejską w 
prosty i przystępny sposób mogą zapla-
nować swoją podróż. Aplikacja ta działa 
również w większości innych miast.

Tekst i zdjęcie Tomasz Konca

Przydatne aplikacje 
dla mieszkańców

Aplikacje ułatwiają codzienne życie mieszkańców Pruszkowa
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\\\ PIASTÓW

Konsultacje społeczne  
w Piastowie. Ich przedmiotem 
jest plan zrównoważonej 
mobilności miejskiej.  
Do 21 września mieszkańcy 
mogą wyrazić swoje zdanie 
w kwestii oczekiwań 
transportowych. 

P rzemieszczamy się, aby dotrzeć 
do pracy, sklepu, szkoły czy róż-

nego typu instytucji. Często korzysta-
my z samochodu, a w okresie letnim 
popularność zyskują rowery. Masowo 
jednak wykorzystujemy komunikację 
miejską. Mieszkańcy Piastowa mają do 
dyspozycji autobusy oraz kolej. Czy ich 
funkcjonowanie jest wystarczające? 
Piastowianie mają okazję wypowie-
dzieć się na temat potrzeb i oczekiwań 
transportowych. 

W ubiegłym tygodniu samorząd 
ogłosił konsultacje społeczne. Celem 
jest uzyskanie opinii mieszkańców, co 
pozwoli na opracowanie planu zrówno-
ważonej mobilności miejskiej. – Ma na 
celu zintegrowanie działań w zakresie 
potrzeb i oczekiwań transportowych 

mieszkańców i osób korzystających 
czasowo z infrastruktury komunika-
cyjnej – czytamy we wstępie do ankiety. 
Plan ma zapewnić optymalne opcje z 
uwzględnieniem wykorzystania eko-
logicznych i zrównoważonych środków 
transportu oraz poprawę jakości życia 
mieszkańców poprzez zwiększenie do-
stępności usług. 

Wypełnienie ankiety zajmuje kilka 
minut. Formularz zawiera dziesięć py-
tań, które dotyczą korzystania z form 
transportu, oczekiwań i oceny dotych-
czasowych rozwiązań komunikacyj-
nych. Ankieta w wersji elektronicznej 
dostępna jest na stronie: https://forms.
gle/Vx3wioNvabeZU1ui8. 

W formie papierowej można ją 
znaleźć w Urzędzie Miejskim, Miej-
skim Ośrodku Kultury, Bibliotece Pub-
licznej, przychodni Piastun, Miejskim 
Ośrodku Sportu i Rekreacji oraz w 
szkołach i przedszkolach. Wypełnio-

ne formularze należy wrzucać do urn 
w urzędzie przy ul. 11 Listopada 2  
i 11 Listopada 8 oraz w SPZOZ Piastun 
przy ul. Reja 1. Warto dodać, że bada-
nie ankietowe jest anonimowe i trwa  
do 21 września.

Artur Szpuda

Plan mobilności

Celem konsultacji jest uzyskanie opinii mieszkańców, co pozwoli  
na opracowanie planu zrównoważonej mobilności miejskiej
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

W sobotę, 20 sierpnia  
w Zabłotni zostanie otwarty 
nowy plac zabaw.  
W planie święta miejscowej 
społeczności przewidziane jest 
posadzenie miłorzębu, który 
rośnie 500 lat i zakopanie 
kapsuły czasu. A także wiele 
zabaw dla dzieci i dorosłych: 
warsztaty plastyczne, tańce 
oraz koncert.

P lac zabaw, o który pani sołtys 
Danuta Dubielecka zabiegała w 

gminie od lat, został zbudowany przy 
liczącej trzy lata nowoczesnej świetlicy 
wiejskiej. Budowa placu zaczęła się w 
kwietniu tego roku. Środki wyłożyła 
w całości gmina. Na placu znajduje 
się plenerowa siłownia dla młodzie-
ży i seniorów, a także tyrolka, czyli li-
nowy zjazd, niezwykle lubiany przez 
dzieci. Podczas otwarcia placu zabaw 
najmłodsi mieszkańcy i goście będą 
mogli bawić się korzystając z dmu-
chańców.

\\\   Podwójne świętowanie
Miłorząb, który zostanie posadzo-

ny przed świetlicą wybrano, gdyż w 
tym roku Grodzisk Mazowiecki obcho-
dzi 500-lecie nadania praw miejskich, 
a ten gatunek drzewa żyje właśnie tyle 
lat. W kapsule czasu, która zostanie też 
tego dnia zakopana pod drzewem, znaj-
dzie się historia otwarcia świetlicy oraz 
rysunki dzieci, które chodzą do niej na 
różne warsztaty i zajęcia. 

Powodem zakopania pod miłorzę-
bem kapsuły czasu, jest przede wszyst-

kim to, że Zabłotnia obchodzić będzie 
tego dnia także 20 lecie działalności 
miejscowej Świetlicy. Od trzech lat 
mieści się ona w nowej siedzibie pod 
numerem 32 i jest powodem dumy 
mieszkańców i pani sołtys.

– Świetlica na wsi, to właściwie ta-
kie małe centrum kultury – mówi Da-
nuta Dubielecka. – Wcześniej świetlica 
przez 17 lat mieściła się w niewielkim 
18 metrowym pomieszczeniu, zaadap-
towanym po dawnym sklepie. Ale od 
kiedy mamy ten nowy budynek, może-
my znacznie więcej robić dla mieszkań-
ców – dodaje. 

W Zabłotni mieszka 220 osób, w 
tym znaczny procent to seniorzy. Dlate-
go też z myślą o nich w świetlicy odby- 
wa się wiele warsztatów, a m.in. pro-
wadzone przez sołtyskę zajęcia socjo-
terapeutyczne z rękodzieła. Ale we wsi 
mieszka także kilkudziesięcioro dzieci, 
które podobnie jak ich mamy, cieszą się 
na otwarcie placu zabaw. W jakich go-
dzinach i dniach plac będzie dostępny 
dla dzieci? Jeszcze nie wiadomo. Na 
pewno w czasie pracy świetlicy, gdyż te- 
ren jest ogrodzony i wymaga nadzoru. 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Otwarcie nowego 
placu zabaw 

Sołtys Danuta Dubielecka na placu zabaw w Zabłotni

W kapsule czasu znajdą się rysunki dzieci, korzystających z świetlicy  
wiejskiej
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OGŁOSZENIE BURMISTRZA MIASTA PIASTOWA  
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t.j. Dz. U. 2022 poz. 503) w związku z Uchwałą Rady Miejskiej w Piastowie Nr 
XXXI/199/2020 z dnia 27 października 2020 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego „Harcerska – Centrum Usług Publicznych”, zawiadamiam 
o wyłożeniu do publicznego wglądu  projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Harcerska – Centrum Usług Publicznych” wraz z prognozą oddziaływania 
na środowisko. Granice obszaru objętego projektem miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego zawarte są w granicach działek nr ew. 28/1 i  49 z obrębu geodezyjnego 5 oraz 
obejmującego część działek nr ew. 28/3 i 29/2 (ul. 11 Listopada) z obrębu geodezyjnego 5, które są 
ograniczone:
– od północy wzdłuż południowej granicy dz. nr ew. 28/1 z obrębu geodezyjnego 5,
– od wschodu wzdłuż wschodniej granicy dz. nr ew. 28/3 i 29/2 z obrębu geodezyjnego 5,
– od południa wzdłuż południowej granicy dz. nr ew. 29/2 z obrębu geodezyjnego 5 na odcinku  
od południowo-wschodniego narożnika dz. nr ew. 29/2 z obrębu geodezyjnego 5 do miejsca 
przecięcia się przedłużenia wschodniej granicy dz. nr ew. 28/5 z obrębu geodezyjnego 5,
– od zachodu wzdłuż linii stanowiącej przedłużenie wschodniej granicy dz. nr ew. 28/5 z obrębu 
geodezyjnego 5.

Wyłożenie do publicznego wglądu projektu planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko 
odbędzie się w dniach od 25.08.2022 r. do 16.09.2022 r. w Urzędzie Miejskim w Piastowie,  
ul. 11-go Listopada 8, klatka A, pok. nr 5 w godzinach pracy urzędu. Projekty planu i prognozy 
udostępnione będą na stronie internetowej www.piastow.pl oraz w BIP.

Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie planu miejscowego odbędzie się 
w dniu 12.09.2022 r. w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji, Al. Tysiąclecia 1 w Piastowie, o godz. 
16.00. przy zachowaniu wszelkich wymogów wynikających z aktualnych obostrzeń oraz ograniczeń 
sanitarnych.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może 
wnieść uwagi. 

Uwagi należy składać do Burmistrza Miasta Piastowa, z podaniem imienia i nazwiska lub 
nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy,  
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 30.09.2022 roku. Uwagi można składać w formie papierowej 
w kancelarii Urzędu Miejskiego w Piastowie; pocztą na adres Urząd Miejski ul. 11-go Listopada 2,  
05-820 Piastów; lub w formie elektronicznej za pomocą środków komunikacji elektronicznej na 
adres sekretariat@piastow.pl. oraz za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka  
ePUAP: /49c79ypwiy/SkrytkaESP

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Burmistrz Miasta Piastowa.
Zgodnie z art. art. 39 ust. 1 pkt 2, 3 i 4, art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2 i 3, w związku z art. 29 ustawy 

z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. 2022, 
poz. 1029 ze zm.) wymieniony wyżej, projekt miejscowego planu podlega strategicznej ocenie 
oddziaływania na środowisko, w tym z zapewnieniem możliwości udziału społeczeństwa – w okresie 
wyłożenia do publicznego wglądu.

W związku z powyższym zainteresowani mogą zapoznać się z dokumentacją sprawy oraz 
wnieść uwagi. Uwagi w postępowaniu w sprawie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko 
– stosownie do przepisu art. 54 ust. 3 ustawy - należy wnosić do Burmistrza Miasta Piastowa,  
z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, 
której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 07.10.2022 roku. Uwagi można składać 
w formie papierowej w kancelarii Urzędu Miejskiego w Piastowie; pocztą na adres Urząd Miejski  
ul. 11-go Listopada 2, 05-820 Piastów; lub w formie elektronicznej za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej na adres sekretariat@piastow.pl. oraz za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej  
na adres: skrytka ePUAP: /49c79ypwiy/SkrytkaESP

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Burmistrz Miasta Piastowa.

Klauzula informacyjna
•  Pani/Pana dane będą przetwarzane w celu realizacji, przez Urząd Miejski w Piastowie, zadań wynikających z przepisów 

nakładających na samorząd gminny ustawowe obowiązki /art. 6 ust 1 pkt b), c), e) RODO/ tj.: korespondencji  
z administratorem oraz wypełnienia przez niego zadań określonych w przepisach szczególnych określających zakres 
jego działania.

•  Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Burmistrz Miasta Piastowa z siedzibą w Piastowie, ul. 11 Listopada 2, 
z którym można się skontaktować poprzez adres email: umpiastow@piastow.pl, formularz kontaktowy ePUAP lub 
pisemnie na adres siedziby administratora. 

•  Administrator wyznaczył inspektora ochrony danych, z którym może się Pani/Pan skontaktować poprzez email:  
iod@piastow.pl lub pisemnie na adres siedziby administratora.

•  Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych jest obowiązek prawny ciążący na administratorze, wynikający  
z Ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

•  Podanie danych osobowych jest dobrowolne ale koniecznie do realizacji celu ich przetwarzania, a konsekwencją ich 
niepodania będzie niemożliwość realizacji zadania.

•  Dane osobowe będą przetwarzane przez okres realizacji danego zadania oraz zgodnie z przepisami dotyczącymi 
archiwizacji.

•  Przysługuje Pani/Panu prawo do żądania od administratora dostępu do swoich danych osobowych, ich sprostowania, 
ograniczenia ich przetwarzania, usunięcia, przeniesienia danych do innego administratora danych osobowych, 
wniesienia sprzeciwu.

•  Pani/Pana dane osobowe nie będą podlegały zautomatyzowanemu podejmowaniu decyzji, w tym profilowaniu.
•  Jeżeli dane osobowe nie zostały zebrane od osoby, której dane dotyczą to osoba, której dane dotyczą, jest uprawniona 

do uzyskania od administratora potwierdzenia, czy przetwarzane są dane osobowe jej dotyczące, a jeżeli ma  
to miejsce, jest uprawniona do uzyskania dostępu do wszelkich dostępnych informacji o ich źródle, jeżeli nie wpływa 
to na ochronę praw i wolności osoby, od której dane te pozyskano.

•  Ze szczegółowymi informacji można zapoznać się na stronie: http://www.piastow.pl/urzad/poradnik-interesanta#cnt/ 
lub http://bip.piastow.pl/lista/rodo

\\\ ADAMOWIZNA

Dworek Chełmońskiego  
w Adamowiźnie jest 
usytuowany w parku, 
pomiędzy odnogami rzeki 
Mrowny, w pobliżu stawu oraz 
lasu. To miejsce niezwykłych 
wydarzeń kulturalnych  
i pełne piękna przyrody  
oraz atmosfery ziemiańskiego 
dworu, w którym tworzył  
Józef Chełmoński.

W najbliższy piątek, 19 sierpnia 
o godz. 18.30 dworek zapra-

sza na koncert jazzowy duetu Mate-
usz Gramburg (fortepian) i Monika 

Malczak (śpiew). Ale także na spacer 
i odpoczynek w cieniu drzew. Warto 
tu przyjechać, gdyż dworek otacza 
2,5-hektarowy teren zieleni. To miej-
sce wybrał Józef Chełmoński, malarz, 
po powrocie z paryskich wojaży. Osiadł 
w niedalekiej Kuklówce, ale namówił 
swojego brata, wybitnego lekarza, aby 
kupił ten kawałek ziemi. 

\\\   Dla mieszkańców gminy  
i turystów

W 2006 roku Grodzisk Mazowiecki 
zakupił nieruchomość od rodziny Cheł-
mońskich. Dworek został zrewitalizo-
wany, podobnie, jak przydomowy ogró-
dek i park. Odbywają się w nim obecnie 
imprezy kulturalno-oświatowe, nawią-
zujące do historii braci Chełmońskich. 

A więc plenery malarskie i wernisaże, 
ale także cykle, np. „Spotkania w domu 
Doktora”, czyli wykłady i warsztaty po-
święcone ziołolecznictwu, naturalnym 
kosmetykom czy tradycyjnym para-
medycznym rozwiązaniom, takim jak 
termofor z pestek wiśni lub poduszka 
z gryki. W dworku odbywają się także 

plenery plecionkarskie, nawiązujące  
do tradycyjnego na tych terenach 
rzemiosła, m.in. plecenia biżuterii ze 
słomy. Stąd zdobiące tutejszy ogród 
ptaki z wikliny, nawiązujące do tych 
z obrazów Józefa Chełmońskiego. Są 
wśród nich żurawie, czaple, bociany i 
dropie. Podczas tegorocznej imprezy 
,,Matko Zielno”, nawiązującej do sta-
ropolskiej tradycji święcenia płodów 
rolnych, odbył się tu jeden z wielu 
kiermaszy wyrobów rękodzielniczych. 
Niezwykłych wrażeń gościom dostar-
czył wtedy koncert mistrzyni pieśni 
romskich, Teresy Mirgi z zespołem Ka-
łe Bała. Koncerty w lecie odbywają się 
tu w każdy piątek. 26 sierpnia zagra tu  
Dombrova Piano Duo.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz 

Jeśli jeszcze nie widziałeś, to zobacz

W Dworku Chełmońskiego można spędzić niezwykłe chwile, dzięki  
zapraszanym tam artystom 

Ziemiański dworek Chełmońskiego 

W lecie, w każdy  
piątek odbywają się  

tu koncerty

\\\ RASZYN

Gmina Raszyn zachęca 
mieszkańców do składania 
wniosków o dofinansowanie 
usunięcia wyrobów 
zawierających azbest. 
Samorząd pozyskał dotację 
na ten cel. Zadbaj o swoje 
zdrowie! 

J  eśli mówimy o trosce o zdrowie, 
konieczne jest uporządkowanie go-

spodarstw i pozbycie się elementów 
zawierających azbest. Zalicza się go do 
jednego z dziesięciu najgroźniejszych 
zanieczyszczeń na ziemi. Swego czasu 
azbest był popularny i stosowany jako 
składnik płyt na pokrycia dachowe. 
Przekonaliśmy się o jego szkodliwości 
dla zdrowia. Włókna azbestu docierają 
do płuc i nie da się ich usunąć. Szkod-
liwe działanie może ujawnić się nawet 
po wielu latach. Wśród schorzeń wy-
wołanych przez włókna azbestu można 
wymienić: pylicę azbestową, raka płuc, 
raka oskrzeli, międzybłoniaka opłucnej 
albo otrzewnej. 

Warto więc skorzystać z możli-
wości pozyskania dofinansowania i 
usunąć azbest. Wystarczy złożyć do-
kumenty. – Zachęcamy mieszkańców 

do skorzystania z dofinansowania na 
usunięcie odpadów azbestowych. In-
formujemy, że dofinansowanie udziela-
ne jest przez gminę – przekazuje urząd 
gminy Raszyn. 

\\\   Co jest potrzebne? 
Dokumenty potrzebne do apliko-

wania o dofinansowanie dostępne są w 
urzędzie przy ul. Szkolnej 2a bądź moż-
na je pobrać ze strony: www.raszyn.
pl/jak-zalatwic-sprawe/ochrona-sro-
dowiska/dofinansowanie-usuniecia-
-wyrobow-zawierajacych-azbest. 

Co należy złożyć? Wniosek o do-
finansowanie, oświadczenie o posia-
daniu tytułu prawnego do obiektu 

budowlanego, informację o wyrobach 
zawierających azbest, których wyko-
rzystanie zostało zakończone oraz do-
kument stwierdzający tożsamość. W 
razie pytań urząd służy pomocą. Szcze-
gółowe informacje można uzyskać pod 
numerem 22 701 79 12 w referacie 
ochrony środowiska i gospodarki ko-
munalnej.

Warto zaznaczyć, że gmina Raszyn 
pozyskała dotację z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej w Warszawie na usu-
wanie i unieszkodliwianie wyrobów 
azbestowych.

Artur Szpuda

Pozbądź się azbestu

Samorząd podpisał umowę. Teraz mieszkańcy mogą składać wnioski
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Zgodnie z  art. 10 § 1 i art. 61 § 4 kodeksu postępowania administracyjnego (Dz.U.2021.735) oraz art. 11d ust. 5 
ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 
publicznych (Dz.U.2022.176) Zawiadamiam o wszczęciu postępowania administracyjnego w dniu 19.07.2022 r. 
na wniosek Inwestora – Zarządu Powiatu Grodziskiego, w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację 
inwestycji drogowej polegającej na: „rozbudowie drogi powiatowej nr 1504W w zakresie budowy ciągu   
pieszo-rowerowego w ulicy Widokowej (odcinek od ul. Centralnej do ul. Motylkowej w Radoniach)”
Inwestycja obejmuje nieruchomości: 140504_5.0027 wieś Radonie gmina Grodzisk Mazowiecki – dz. nr ew.: 
128/12, 32 (32/3, 32/4), 131/2 (131/7, 131/8), 63/5, 131/5, 131/6 (131/9, 131/10), 135/1, 135/2 (135/3, 135/4), 128/9, 
128/11, 136/12, 136/13 (136/20, 136/21), 136/14, 136/15 (136/22, 136/23), 136/16, 136/17 (136/24, 136/25), 136/18, 
136/19 (136/26, 136/27), 128/10, 141/1, 141/2 (141/4, 141/5), 142/1 (142/28, 142/29), 100/2, 142/7, 106/4, 142/3 
(142/30, 142/31), 142/4 (142/32, 142/33), 142/5 (142/34, 142/35), 143 (143/3, 143/4), 144/1 (144/61, 144/62), 
144/49, 144/51, 144/53, 149/4, 148/2, 148/3, 149/3 (149/5, 149/6), 148/4 (148/5, 148/6, 148/7)
Nieruchomości z których korzystanie będzie ograniczone: 140504_5.0027 wieś Radonie gmina Grodzisk 
Mazowiecki – dz. nr ew.: 130, 144/29, 150/3 W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed 
nawiasem podano numer działki przed podziałem, a w nawiasie numery działek po podziale. Ponadto numery 
działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.  
Pouczenie Uwagi i wnioski dotyczące przedmiotowej sprawy należy zgłaszać w terminie 14 dni od daty 
podania niniejszej informacji do publicznej wiadomości w siedzibie Starostwa Powiatu Grodziskiego w Wydziale 
Architektoniczno-Budowlanym (Grodzisk Mazowiecki, ul. Daleka 11A).

OBWIESZCZENIE STAROSTY GRODZISKIEGO

 

 DAM PRACĘ 

DGP CLEAN, zatrudnimy osoby  
z orzeczeniem o niepełnosprawności  
do sprzątania obiektu, 3510 brutto,  
pon - pt 6.00 - 14.00, 734483732 
IMPORTER CIĘŻARÓWEK ZATRUDNI 
 LAKIERNIKA, POMOC LAKIERNIKA, 
POMOC DO WARSZTATU SAMOCHODY 
CIĘŻAROWE OD ZARAZ GÓRA KALWARIA 
TEL. 509 237 779
Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395
Poszukiwany pracownik fizyczny: ogrody, 
kostka, ogrodzenia. Mile widziane prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841 
Brukarzy z doświadczeniem  
lub do przyuczenia, mile widziane prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841
Przyjmę do zakładania ogrodów,  
mile widziane doświadczenie i prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841
Zatrudnię pracowników do zakładu mięs-
nego w Górze Kalwarii, wykwalifikowa-
nych i do przyuczenia, tel. 606 259 458 
Pana do montażu tablic w Konstancinie, 
tel. 22 754 46 70
Zatrudnię kierowcę, konwojenta,  
tel. 22 726 86 36, 22 726 83 42 

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  
samowoli budowlanych sprzed  

lat, tel. 695 451 655 
WYCINKA DRZEW, USŁUGI RĘBAKIEM, 
USŁUGI PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM I MI-
NIKOPARKĄ TEL. 537 537 450, 537 537 650 
Ekipa murarzy przyjmie zlecenie na bu-
dowę domów i remonty wykończeniowe  
w sezonie 2022. Tel. 665 183 980 
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460
Automatyczne nawadnianie ogrodów, 
oczka wodne, ogrody. Tel. 504 01 02 01
Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 
Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja i napra-
wa sprzętu RTV. Zadzwoń 501 700 315 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233 
Docieplanie budynków, malowanie ele-
wacji, podbitka, poddasza tel. 501624562
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
Wywóz gałęzi, ogrodnicze, koszenie 
519874891 
KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 – BOLD 
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Docieplanie Budynków 795 96 96 96 
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Kominiarz tel. 500 214 632 
HYDRAULIK TEL. 735 392 792
Wycinka drzew tel. 505 591 721
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Malowanie elewacji, wnętrz, ogrodzeń, 
tel. 502 473 605, 731 758 980
Dachy - pokrycia, naprawy, papa termo- 
zgrzewalna, tel. 502 473 605, 731 758 980
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Budowa domów - rozbudowy,  
tel. 730 358 998

Dekarskie, naprawa dachów, rynien, ob-
róbki blacharskie, montaż dachów, papa 
termozgrzewalna, blacha trapezowa, bla-
chodachówki, tel. 577 403 312

KUPIĘ  
Antyki za gotówkę kupię,  
tel. 504 017 418   

SPRZEDAM  
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ
Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny. 
tel. 510 210 692 

AUTO-KASACJA SKUP-AUT  
legalna FIRMA 515 514 100  

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738 

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ DO REMONTU,  
Z PROBLEMEM PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ, 
UDZIAŁ. TEL. 786-805-828    

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
Pawilon, Piaseczno, Szkolna 13C  
tel. 509 86 72 38

1-ka 650/Os, 2x400/Para +Opł 
502222555 

PESEL, Meld, Umowa 720908080     

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Lokal użytkowy 500 m2 w centrum Pia-
seczna c. 3 mln zł,  Działka 5 ha Walen-
dów (jednorodzinne), Działka 2 ha Sło-
min (bliźniaki, szeregowe), Wyposażone 
3 pok. 64 m2, 580 tys. zł i 5 pok. 101 m2, 
850 tys. zł. z klimatyzacją, ogródkami  
i parkingiem, Lesznowola ul. Salamandry  
tel. 538 533 833 BRZOSKI.com

Działki budowlane 800 m2 i działki  
rekreacyjne k. Prażmowa,  
tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144                     

RÓŻNE
Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie t 
el. 722-202-966

Złom wywiozę. Tel-669 445 400 

ZDROWIE 
Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221  

SEZAM, sklep zielarsko medyczny 
i zdrowa żywność,  

ul. Czajewicza 1, róg Nadarzyńskiej,  
PIASECZNO, tel. 506 76 74 74 

Masaż w salonie lub z dojazdem  
do pacjenta. Tel 690-219-046 

MATRYMONIALNE  
Źle znosisz samotność? Zapraszamy.  
Posiadamy oferty dla każdej grupy  
wiekowej dla kobiet i mężczyzn.  
A.M. CARINA 42 687 08 10 

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277

Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555



8 NR 189 (5) 18 SIERPNIA 2022 SPORT

\\\ NADARZYN

Wzmocnienie ekipy MUKS 
Start Nadarzyn. Do drużyny 
dołączyła utytułowana 
Katarzyna Grzybowska-Franc.

E kipa z Nadarzyna zbroi się przed 
kolejnymi rozgrywkami. Podpisa-

nie umowy z Katarzyną Grzybowską-
-Franc to duże wydarzenie w kobiecej 

Ekstraklasie tenisa stołowego. Co cie-
kawe, zawodniczka wraca do rywali-
zacji pół roku po urodzeniu drugiego 
dziecka.

Ostatnio Grzybowska-Franc repre-
zentowała barwy Bogorii Grodzisk Ma-
zowiecki. Wcześniej grała w klubach z 
Polkowic, Białegostoku oraz Sochacze-
wa. Tenisistka była związana również 

z A.S.D. Tennistavolo Norbello, jednak 
pandemia koronawirusa uniemożliwiła 
jej debiut w lidze włoskiej.

Grzybowska-Franc ma na swoim 
koncie wiele sukcesów. W 2014 i 2015 
roku wygrywała rywalizację w singlu 
w indywidualnych mistrzostwach Pol-
ski. Aż siedmiokrotnie triumfowała w 
deblu. Z kolei w mikście z Pawłem Fer-
tikowskim zdobyła złoto w 2015 roku. 
Grzybowska-Franc może pochwalić 
się również brązowym medalem mi-
strzostw Europy w singlu, który wy-
walczyła w 2018 roku. Rywalizowała 
również w Igrzyskach Olimpijskich w 
Londynie i w Rio de Janeiro.

Do Nadarzyna trafiła doświadczo-
na, utytułowana zawodniczka, która 
posiada wielkie umiejętności. MUKS 
Start dokonał solidnego wzmocnienia 
i szykuje się do rywalizacji w kolejnym 
sezonie.

Artur Szpuda

\\\ PRUSZKÓW

W nowym sezonie Znicz 
Basket Pruszków zagra  
w grupie B II ligi koszykówki 
mężczyzn. Pierwszym 
rywalem pruszkowskiej ekipy 
będzie Kolejarz Basket Radom.

Z espoły rywalizujące w II lidze po-
dzielono na cztery grupy. Sezon 

wystartuje 24-25 września. Znicz Ba-

sket będzie rywalizował w grupie B, 
a jego rywalami będą m.in. Fundacja 
Akademia Koszykówki Legii Warszawa, 
Kolejarz Basket Radom, MKS Ochota 

Warszawa, Hooplife Basketball Lublin, 
UKS Trójka Żyrardów czy TSK Roś Pisz.

Drużyny grają systemem każdy z 
każdym w ramach grup. Ekipy, które 
zajmą miejsca 1-8 trafią do fazy play-
-off. Te z lokaty 9-16 (grupy A, C i D) 
oraz 9-15 (grupa B) kończą zmagania i 
zajmują miejsca 33-63. Zwycięzca fazy 
play-off uzyskuje prawo gry w I lidze 
mężczyzn.

1. kolejkę nowego sezonu zapla-
nowano na 24-25 września. Znicz Ba-

sket Pruszków pojedzie do Radomia  
na starcie z Kolejarzem Basket.

Artur Szpuda

Znana tenisistka 
w Nadarzynie

Na początek 
wyjazd do Radomia
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Katarzyna Grzybowska-Franc
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Wspaniały wyczyn biegaczy 
z Grodziska Mazowieckiego. 
Z okazji 500-lecia miasta 
pokonali 500 kilometrów.

G rodzisk Mazowiecki świętuje wy-
jątkowy jubileusz. Miasto obcho-

dzi 500-lecie nadania praw miejskich 
i z tej okazji samorząd przygotował 
bogatą ofertę imprez. Mieszkańcy 
również nie próżnują i włączają się w 
świętowanie.

Wspaniała inicjatywa grupy Slow 
Jogging. Z okazji jubileuszu 500-lecia 
Grodziska Mazowieckiego biegacze 
postawili przed sobą wyzwanie – 
przebiec 500 kilometrów. Był styczeń, 
ale projekt spotkał się z pozytywnym 
odzewem. Początkowo w akcję zaan-

gażowały się grupy Slow Jogging oraz 
Nordic Walking- Grodzisk Mazowiecki, 
a z czasem do przedsięwzięcia przystę-
powali kolejni mieszkańcy.

Grupa aktywnych rosła, a sposo-
bów na zrobienie kilometrów było 
kilka. Można było truchtać, uprawiać 
nordic walking, spacerować, biegać 
czy włączać we wspólny wynik wypad 
turystyczny. Uczestnicy akcji liczyli kilo-
metry i wszystkie informacje zamiesz-
czali na specjalnie stworzonej grupie na 
Facebooku. Nie biegali tylko po Grodzi-
sku. Aktywność ruchową mieszkańcy 
wykazywali również podczas pobytów 
w Karkonoskim Parku Narodowym, 
Gdyni czy czeskim Libechovie.

Wszystko w zgodzie ze zdro-
wiem, troską o formę i aktywnością. 

Cel szlachetny, integrujący lokalną 
społeczność dał wymierny efekt. 500 
kilometrów to godny podziwu wynik, 
który został osiągnięty wspólnymi  
siłami.

\\\   Biegowe święto
Warto również wspomnieć o wy-

jątkowym święcie Parkrun Grodzisk 
Mazowiecki. Inicjatywa skończyła pięć 
lat i ma za sobą ponad 200 spotkań. 
Podczas jubileuszowego 200. biegu 
wystartowało ponad 130 uczestników, 
w tym 28 debiutantów. Padły 24 rekor-
dy. Gratulujemy pięknego jubileuszu i 
życzymy kolejnych wspaniałych, bie-
gowych spotkań.

Artur Szpuda

500 kilometrów 
na 500-lecie!

Inicjatywa spotkała się ze sporym zainteresowaniem
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\\\ PRUSZKÓW

Kolejne mecze Znicza  
za nami. Piłkarze z Bohaterów 
Warszawy dopisali do swojego 
dorobku cztery punkty.

W 5. kolejce doszło do spotkania 
derbowego. Znicz udał się do 

Warszawy na starcie z Polonią. Trzy 
punkty były bardzo blisko, bo żółto-
-czerwoni prowadzili po trafieniu 

Wiktora Nowaka w 75. minucie. Koniec 
spotkania zbliżał się wielkimi krokami, 
jednak gospodarzom udało się wyrów-
nać. W 89. minucie gola strzelił Łukasz 
Piątek.

Kolejna runda to rywalizacja Zni-
cza z Garbarnią Kraków. Spotkanie 
odbyło się na murawie przy ul. Boha-

terów Warszawy. Gospodarze mocno 
weszli w mecz i już w 6. minucie mogli 
się cieszyć po trafieniu Macieja Firleja. 
Znicz podwyższył wynik w 28. minucie. 
Autorem trafienia był Shuma Nagamat-
su. Garbarnia odpowiedziała w drugiej 
połowie. Bramkę z rzutu karnego w 79. 
minucie zdobył Bartłomiej Purcha. Trzy 
punkty zostały jednak w Pruszkowie.

Po sześciu meczach Znicz ma na 
swoim koncie 10 oczek. Żółto-czerwoni 
wygrali trzy mecze, zanotowali jeden 

remis i dwie porażki. Wyśmienicie 
Znicz radzi sobie u siebie – trzy starcia 
i 100% skuteczność. W 7. kolejce żółto-
czerwoni pojadą do Elbląga na starcie z 
Olimpią. Zespół Mariusza Misiury czeka 
na pierwsze wyjazdowe zwycięstwo 
w sezonie.

Artur Szpuda

Cztery punkty

W tym sezonie Znicz ma na koncie trzy wygrane 
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Grzybowska-Franc  
ma na swoim koncie  

wiele sukcesów

Początkowo w akcję 
zaangażowały się grupy 
Slow Jogging oraz Nordic 

Walking-Grodzisk 
Mazowiecki, a z czasem 

do przedsięwzięcia 
przystępowali kolejni 

mieszkańcy


